
1 
 

 

 

 

 

Verslag webinar raadsleden 15 april 2024 

 – Regio Deal aanvraag 6e tranche 

Dit verslag bevat de getoonde dia’s. Daarbij staat in het kort een weergave van hetgeen is besproken. 

 

Waarnemend voorzitter van Regio Rivierenland, 

burgemeester Stoop van gemeente West Betuwe, 

opent en licht het hoe en waarom van het webinar 

toe. Op 31 december jl. eindigde de 

projectperiode van de vorige Regio Deal. We 

kijken terug op een succesvolle periode met 

projecten die door deze Regio Deal tot bloei zijn 

gekomen. Het Algemeen Bestuur besloot eerder 

om voor de 6e, en laatste, tranche een aanvraag 

te doen bij het Rijk. We vinden het belangrijk dat 

raadsleden goed worden geïnformeerd over dit 

proces en input kunnen geven. Eerder ontving u een raadsinformatiebrief over dit onderwerp waarin ook 

dit webinar is aangekondigd. 

 

Burgemeester Van Grootheest, Culemborg en 

portefeuillehouder Regio Deal vanuit het Algemeen 

Bestuur, licht het programma toe. Zie sheet.  

 

 

 

 

 

Burgemeester Van Grootheest licht toe wat een 

Regio Deal is. Het Rijk stelt geld beschikbaar voor 

Regio Deals. In deze deals werken Rijksoverheid 

en regio’s samen om de kwaliteit van leven, 

wonen en werken van de regionale inwoners en 

ondernemers te verhogen. Het doel is de brede 

welvaart (verder) te verbeteren. De Regio Deal 

kent verschillende meerder tranches. Rivierenland 

vroeg eerder de 3e tranche aan en kreeg deze 

(2020-2023). Onze focus is nu gericht op het 

aanvragen van de 6e, tevens voorlopig laatste, tranche. Een aanvraag is op regionaal niveau en op het 

niveau van regionale ambitie en doelen. De uiteindelijke deal is bedoeld als een versnellingsagenda waar 

zowel het Rijk als de Regio verder mee kan in het aanpakken van opgaven. De aanvraag is daarmee geen 

optelsom van losse, lokale en relatief kleine projecten, maar een regionale deal. Er wordt aan de 
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aanvraag geen lijst van concrete projecten toegevoegd. Het Rijk wil met de Regio Deal een partnerschap 

aangaan met het verband van alle regionale stakeholders. Het moet een aanvraag zijn van niet alleen de 

overheid (gemeenten, waterschap Rivierenland), maar ook van bijvoorbeeld ondernemers, onderwijs, 

ondernemende inwoners en organisaties. Het is zeer belangrijk om het onderscheidende vermogen van 

onze regio ten opzichte van andere regio’s te laten zien in de aanvraag. Het blijft een aanvraag die we 

indienen. Het is aan het Rijk om te beslissen over in hoeverre onze regionale aanvraag in aanmerking 

komt om te gaan onderhandelen richting een deal. We dingen uiteindelijk mee met meerdere regio’s. 

Daarom vraagt het Rijk om het ambitieniveau en de maatschappelijke impact te verwoorden op regionaal 

niveau en niet vanuit de doelstellingen van eventuele concrete projecten. 

Hoe werkt de financiering bij een toegekende Regio Deal? Het Rijk financiert max.  0% van de aanvraag. 

Deze bijdrage vanuit het Rijk is eenmalig. De cofinanciering van het Rijk kan minimaal €   miljoen zijn en 

maximaal €  0 miljoen euro. De Regio heeft zelf dus ook een betalingsverplichting in de vorm van 

cofinanciering. In de 6e tranche kan cofinanciering zowel uit publieke als private middelen bestaan. Dit is 

een verschil met onze eerdere Regio Deal van de 3e tranche: daar mochten alleen publieke middelen als 

cofinanciering worden opgevoerd. Tot slot, goed om op te merken dat de Regio Deal geen subsidie is, 

maar een uitkering vanuit het Rijk om de gezamenlijk afgesproken deal te financieren. 

 

Burgemeester Van Grootheest blikt terug op 

de Regio Deal 3e tranche. Eerder deed de 

regio met haar partners een aanvraag voor 

de derde tranche aan. We kregen deze. 

Deze Regio Deal liep van 2020 t/m 2023 en 

betrof 31 projecten. Voor een overzicht van 

de projecten uit deze Regio Deal en voor 

meer informatie verwijzen wij u naar onze 

website: Regio Deal (fruitdelta.nl)  De Regio 

Deal leverde ons niet alleen budget en 

versnelling op projecten maar ook als 8 

gemeenten een nieuwe ingang met het Rijk. Deze contacten zijn enorm waardevol.  

Burgemeester Van Grootheest: Nu gaan we 

op naar een 6e tranche  Redenen hiervoor 

zijn: 

1. Partners vanuit de   O’s (Ondernemers, 

Overheid, Ondernemende Burgers, 

Onderwijs- en onderzoeksintstellingen, 

Overige Organisaties) hebben aangegeven 

een meerwaarde te zien in het aanvragen 

van een nieuwe Regio Deal. Wij zijn als 

overheid hiervoor aan zet.  

2. Een nieuwe Regio Deal geeft een 

versnelde uitvoering aan opgaven en 

doelen van FruitDelta Rivierenland. 

3. Een Regio Deal aanvraag versterkt en versnelt de samenwerking tussen de   O’s onderling en de 

relatie als Regio met het Rijk.  

 . De Regio Deal biedt extra financiële middelen voor het versterken van de brede welvaart.  

Kijkend naar de co financiering, dan verschilt deze met de 3e tranche. Voor de 6e tranche is ook 

cofinanciering vanuit privaat mogelijk. Deze is ook zeer gewenst door het Rijk. We zijn daarom direct, 

vanaf het begin van deze aanvraag, met onze partners in gesprek en hen de vraag gesteld: waarvoor 

willen we een nieuwe aanvraag indienen? Waar ziet u kansen? Dit heeft geleid tot een regionale focus die 

we graag vandaag met u bespreken.  

 

https://www.fruitdelta.nl/themas/regiodeal/
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Mevrouw Hakkert, secretaris-directeur Regio 

Rivierenland, licht vervolgens een aantal 

sheets toe. Eerder verscheen het rapport 

“Elke Regio Telt”. Hierin werd het belang 

van de regio toegelicht en dat niet elke regio 

altijd de juiste waardering krijgt. Het is 

belangrijk om bij de aanvraag te kijken naar 

de kansen die we zien voor onze regio. De 

partners gaven aan ons terug dat zij daarom 

de FruitDelta Gebiedsagenda als kapstok 

zien voor de nieuwe Regio Deal aanvraag. 

Deze agenda is namelijk opgesteld door de 

verschillende O’s in ons gebied en bevat de kansen voor ons gebied. De O’s bestaan uit: ondernemers, 

overheid, ondernemende burgers, onderwijs- en onderzoeksintstellingen en overige organisaties. 

 

 

Mevrouw Hakkert licht de eerder 

geformuleerde opgaven die in de 

FruitDelta Gebiedsagenda staan, toe. 

Naast deze opgaven, is de FruitDelta 

Gebiedsagenda ook een 

overlegstructuur en een werkwijze 

waarin de   O’s samenwerken. De 

agenda is vastgesteld in GS, omarmd in 

AB en ter info naar de raden gestuurd. 

 

 

Mevrouw Hakkert: zoals gezegd, zijn we 

met de partners in gesprek gegaan over 

de kansen die zij zien voor een 6e Regio 

Deal aanvraag. Mevrouw Hakkert licht 

de sheet toe.  

Mevrouw Hakkert: de input van de 

partners heeft geleid tot een regionale 

focus en licht deze toe. Zie 

onderstaande sheet. Daarbij staan we 

ook stil bij hoe het Rijk ons ziet als 

regio: Rivierenland is een delta. Benut 

deze unieke ligging, de regio valt niet echt op in goede of slechte zin en de regio is daarom een goede 

pilot regio om de samenwerking met de O’s verder te concretiseren, verstevigen en ontdekken. 

  



4 
 

 

Burgemeester Stoop vraagt de raadsleden om Mentimeter te openen. De eerste vraag luidt: wilt u 

aangeven, in een aantal begrippen, wanneer u tevreden bent? Wat wilt u bereiken met de Regio Deal?’. 

Dit leidt tot de volgende opbrengst:  
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De tweede Mentimeter vraag luidt: ’Wat wilt u meegeven over de focus?’. Deze vraag leidt tot de 

volgende opbrengst:  
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Burgemeester Stoop dankt de 

aanwezigen voor alle inbreng. Dit neemt 

de voorbereidende werkgroep (een 

vertegenwoordiging van gemeentelijke 

regiocoördinatoren en Regio 

Rivierenland) mee in het opstellen van 

de aanvraag. Hij licht het vervolgproces 

toe. Zie sheet.  

 

 

 

De Regio Deal is niet de enige kans op 

financiering. Zie sheet voor andere 
mogelijkheden.  
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Burgemeester Stoop vraagt of de aanwezigen 

nog vragen hebben. De aanwezigen geven aan 

deze niet te hebben. Alles is duidelijk. De 

aanwezigen danken de sprekers. Burgemeester 

Stoop dankt iedereen voor de aanwezigheid en 

voor de gegeven input en sluit de bijeenkomst.  

 

 


